
Schriftelijke vragen van het CDA Steenwijkerland aan het  college  
conform artikel 39 van het Reglement van Orde 

 
 
Aan het college van B&W van Steenwijkerland,                                          28 januari 2019 
                     
Onderwerp: Grootschalige zonnepark en capaciteit netwerkbeheerders 
Steenwijkerland 
  
Geacht college,  
 
Eind december hebben wij aan uw college vragen gesteld over een grootschalig zonnepark 

bij Willemsoord. Begin dit jaar hebben wij via de media vernomen dat er tevens plannen zijn 

voor een grootschalig zonnepark tussen de Eesveenseweg en de Wulpen bij Eesveen. 

 In de provincie Drenthe zijn er diverse initiatieven op het gebied van duurzame energie tot 

stilstand gekomen. Niet doordat er problemen zijn met de financiering of dat er een gebrek 

aan deelname is. Het probleem is dat de netbeheerder onvoldoende transportcapaciteit heeft 

op het net. Een beschreven voorbeeld kunt u vinden in het Dagblad van het Noorden 

(“voetbalclub wil zonnepanelen, maar krijgt deksel op neus”). 

Het blijkt dat de enorme toename van zonneparken steeds meer problemen oplevert met het 

kunnen terug leveren aan het elektriciteitsnetwerk. Zo heeft het net in het zuiden van 

Groningen en noorden van Drenthe te weinig capaciteit om opgewekte energie nog langer te 

kunnen verwerken. In Hoogeveen, Beilen, Stadskanaal, Musselkanaal e.a. levert de 

netbeheerder helemaal niet meer terug. Daar wordt zo veel stroom aangeleverd dat er 

sprake is van een overcapaciteit. 

Na onderzoek blijkt dat ook in onze regio er nog maar beperkt transportcapaciteit 

beschikbaar is. Uit informatie van Enexis blijkt tevens dat uitbreiden van het 

hoogspanningsnet zeker enkele jaren zal duren. Ook netwerkbeheerder Tennet heeft haar 

zorgen over de wildgroei aan zonneparken en de gevolgen daarvan voor het netwerk in 

noorden en oosten geuit.  

Als gemeente Steenwijkerland zetten wij de komende jaren zwaar in om de energietransitie 

zo goed mogelijk te laten slagen. Daar hoort ook energieopwekking door middel van zonne-

energie bij. Aangezien de regio Steenwijkerland in het verzorgingsgebied van Enexis ligt, 

baart het tekort aan transportcapaciteit in de Noordelijke regio’s het CDA Steenwijkerland 

dan ook grote zorgen 



Naar aanleiding van het initiatief bij Eesveen heeft de CDA-fractie de volgende vragen:  

1. Wat is de stand van zaken met betrekking tot de realisering tot het grootschalige 

zonnepark bij Eesveen? 

 

2. Voor de CDA-fractie is participatie van de omgeving  een harde eis bij initiatieven op 

het gebied van zonne-energie in verband met lokaal draagvlak. In hoeverre is er 

sprake van participatie van omwonenden bij het zonnepark Eesveen?  

 

3. Is de problematiek op het gebied van onvoldoende transportcapaciteit op het 

elektriciteitsnet u bekend? 

 

4. Speelt hetzelfde probleem ook in de gemeente Steenwijkerland? 

 

5. Als deze problemen ook hier spelen, wat zijn dan de gevolgen en hoe lang gaat dit 

duren? 

 

6.  Kunt u aangeven, bij schaarse capaciteit, of commerciële projectontwikkelaars van 

zonneparken bij de prioritering van terug levering voorrang hebben op kleine 

projecten c.q. individuele inwoners en stichtingen in onze gemeente?  

 
 
Namens de fractie van het CDA Steenwijkerland, 
Jan Vredenburg 


